

ISI 收录期刊

《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊

《CAJ-CD规范》执行优秀期刊

ISSN 1003-5508

CN 51-1217/S



Q K 1 7 2 5 6 4 2

# 四川林业科技

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY  
SCIENCE AND TECHNOLOGY

第38卷 2017 4

ISSN 1003-5508



9 771003 550175

万方数据

# 四川林业科技

## SICHUAN LINYE KEJI

2017年 第38卷 第4期

### 目 次

#### · 研究报告 ·

- 不同施肥量对黄连早期生长量的影响 ..... 武华卫,陈善波,金银春,等(1)  
不同林分结构对绵竹产量的影响研究 ..... 吴雨峰,程晓玲,曹小军,等(6)

#### · 试验研究 ·

- 长期模拟氮沉降对苦竹林土壤氮组分的影响 ..... 吴志乐(10)  
5种草坪草种在镉胁迫下的萌发响应 ..... 杨婧,张晓蓉,鲁松(15)  
橡胶林下几种热带珍贵用材树种生长规律研究 ..... 许林红,阚忠明,蒋云东(21)

#### · 专题研究 ·

- 莱氏野村菌复合粉炮防治杜仲梦尼夜蛾试验研究 ..... 朱天辉,彭娇洋,刘倩,等(25)  
4株天牛致病菌对川硬皮肿腿蜂的毒力测定 ..... 陶园媛,向茂榕,刘昊泽,等(30)  
不同产地甘松药材的质量评价研究 ..... 伍杰,兰常军,杨冬,等(34)  
1990-2013年国际生态补偿研究文献计量分析 ..... 龚兴兰,张昌玉,庞琼(39)  
珙桐的观赏要素分析及园林应用形式研究 ..... 魏佳佳,牛蓓,张静,等(46)  
乡村景观质量评价研究进展 ..... 李宇奇,何杰,罗奕爽,等(53)  
什邡市生态足迹和生态承载力动态变化研究 ..... 郭悦,陈文德,潘元琪(58)  
南充市小叶榕冻害情况的调查研究——以西华师范大学为例 ..... 蔡欣,罗建勋,严贤春(62)  
金沙江流域华山松低效林改造对生物多样性的影响——以会东县为例 ..... 舒圣评,吴军,李洪国(70)  
四川什邡林区珙桐天然分布特征 ..... 王戈,赖绪林,唐源盛,等(74)  
洪雅杉木第2代改良无性系种子园系建园材料优选初报 ..... 陈国全,曹令媛,万雪琴,等(79)  
山合欢无底营养袋育苗技术应用研究 ..... 谈涛,赵坤(82)  
青钱柳20个单株家系子代苗期遗传测定评价 ..... 陆光斌,高洁,贾晨,等(87)  
一种便携式电子测径仪的研制 ..... 孔雷,李陆勋,朱丽艳,等(90)

#### · 调查研究 ·

- 四川江油让水河国家湿地公园湿地资源现状及其湿地系统的评价 ..... 苏泽源,吴妍(93)  
佛坪自然保护区野外巡护监测结果的初步探讨 ..... 赵凯辉,韦伟(102)

#### · 四川森林可持续专题论坛 ·

- 浅谈富顺县水源林建设与保护的现状及对策 ..... 万刚,李绵纺,黄沛,等(106)  
三岔湖湿地公园生态旅游发展的SWOT分析 ..... 阳肖舒睿(110)  
CCER林业碳汇项目开发现状及建议 ..... 唐才富,涂云军,代丽梅,等(115)  
卧龙国家级自然保护区邓生保护站开展森林康养活动的探讨 ..... 程跃红,杨攀艳,徐晓梅,等(120)

#### · 专题讨论 ·

- 茂县核桃栽培发展思考 ..... 李森,鄢红玉,王兴容,等(124)  
冕宁冶勒垂枝香柏现状及管理对策 ..... 王大勇,刘翠,沈荔,等(127)  
云雾坪森林公园生态文化建设对策研究 ..... 罗传松,陈熙易,黎燕琼,等(130)  
盐源县退耕还林实施情况调查分析 ..... 龚兴兰,张昌玉,庞琼(133)  
平武县集体林权制度改革存在的问题及其对策 ..... 李道德,金贵成,张莉,等(136)

#### · 实用技术 ·

- 天全县毛岗子林区柳杉抚育间伐设计 ..... 蒋勇,蒋宇,王钰(141)  
长足大竹象幼虫化蛹饲养方法 ..... 盛行军,钟金,董刚明,等(147)  
南部县杨树丰产栽培关键技术 ..... 张翔宇,郭刚(150)

期刊基本参数:CN51-1217/S \* 1979 \* b \* 16 \* 164 \* zh \* p \* ¥10.00 \* 2200 \* 33 \* 2017-08

# Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 38 , No. 4, 2017

## Contents

### Research Reports

- Effects of different fertilization amount on the early growth of *Coptis chinensis* ..... WU Hua-wei, CHEN Shan-bo, JIN Yin-chun, et al. (1)  
The influence study of stand structure on the yield of *Dendrocalamus farinosus* ..... WU Yu-feng, CHENG Xiao-ling, CAO Xiao-jun, et al. (6)

### Experiments and Researches

- Effects of long-term similated nitrogen deposition on soil nitrogen components of *Pleioblastus amarus* plantation ..... WU Zhi-le (10)  
Seed germination of five turf grasses under cadmium stress ..... YANG Jing, ZHANG Xiao-rong & LU Song (15)  
A study of growth rhythm of several tropical precious timber species in rubber plantation ..... XU Lin-hong, KANG Zhong-ming & JIANG Yun-dong (21)

### Researches on Special Topics

- Experiments on controlling *Orthosia songi* by using composite powder spores of *Nomuraea rileyi* ..... ZHU Tian-hui, PENG Jiao-yang, LIU Qian, et al. (25)  
Virulence determination of four *Monochamus alternatus* pathogens of *Scleroderma sichuanensis* ..... TAO Yuan-yuan, XIANG Mao-rong, LIU Hao-ze, et al. (30)  
Research on quality evaluation of *Nardostachys jatamansi* material in different production areas ..... WU Jie, LAN Chang-jun, YANG Dong, et al. (34)  
A quantitative analysis of research literature of international ecoglocal compensation from 1990 to 2013 ..... GONG Xing-lan, ZHANG Chang-yu & PANG Qiong (39)  
A survey on the ornamental characteristics and application forms of *Davidia involucrata* ..... WEI Jia-jia, NIU Bei, ZHANG Jing, et al. (46)  
Progress and prospects in researches on rural landscape quality assessment ..... LI Yu-qi, HE Jie, LUO Yi-shuang, et al. (53)  
Dynamics of ecological footprints and ecological capacity in Shifang City ..... GUO Yue, CHEN Wen-de & PAN Yuan-qi (58)  
A study of freezing injury of *Ficus microcorpa* in Nanchong  
—taking China west normal university as an example ..... CAI Xin, LUO Jian-xun & YAN Xian-chun (62)  
Influence of reforming low-benefit forests of *Pinus armandi* on bio-diversity in the Jinsha River reaches  
—Taking Huidong County as an example ..... SHU Seng-ping, WU Jun & LI Hong-guo (70)  
Natural distribution character of *Davidia involucrata* trees in forest areas of Shifang in Sichuan ..... WANG Ge, LAI Xu-lin, TANG Yan-sheng, et al. (74)  
A preliminary report on excelleut selection of materials for seed garden of the second generation of cedarwood  
modified clones in Hongya County ..... CHEN Guo-quan, CAO Lin-yuan, WAN Xue-qin, et al. (79)  
A study of application technique of breeding *Albizia macrophylla* without a bottom nutrition bag ..... TAN Tao & ZHAO Kun (82)  
Genetic test and evaluation on growth traits of 20 half-sib families of *Cylocarya paliurus* in the seedling stage ..... LU Guang-bin, GAO Jie, JIA Chen, et al. (87)  
Development of a portable electronic tree-diameter dendrometer ..... KONG Lei, LI Lu-xun, ZHU Li-yan, et al. (90)

### Investigations

- The present situation of wetland resources in Sichuan Jiangyou Rangshuihe national wetland park and the evaluation  
of its wetland system ..... SU Ze-yuan & WU Yan (93)  
A study of field monitoring in Foping Nature Reserve, China ..... ZHAO Kai-hui & WEI Wei (102)

### Sustainable Management Forum on Forests in Sichuan

- Water-source forest establishment and protection the status quo and countermeasures in Fushun county ..... WAN Gang, LI Mian-fang, HUANG Pei, et al. (106)  
The SWOT analysis of eco-tourism in Sancha Lake wetland park ..... YANG Xiao-Shu-rui (110)  
The present situation and suggestions for CCER forestry carbon sink project development ..... TANG Cai-fu, TU Yun-jun, DAI Li-me, et al. (115)  
A Study of forest-therapy at Dengsheng Conservation station of Wolong National Nature Reserve ..... CHENG Yue-hong, YANG Pan-yan, XU Xiao-mie, et al. (120)

### Monographs

- Thoughts on the development of walnut cultivation in Maoxian ..... LI Seng, YAN Hong-yu, WANG Xing-rong, et al. (124)  
The present situation and management measures in yele nature reserve of Mianning ..... WANG Da-yong, LIU Cui, SHEN Li, et al. (127)  
A study of the countermeasures of ecological culture building in Yunwuoping Forest Park ..... LUO Chuan-song, CHEN Xi-yi, LI Yan-qiong, et al. (130)

- Investigations on the implementation of the Defarming-and-reafforestation project in Yanyuan County ..... GONG Xing-lan, ZHANG Chang-yu & PANG Qiong (133)  
Problems and countermeasures of collective forest tenure reform in Pingwu County ..... LI Dao-de, JIN Gui-cheng, ZHANG Li, et al. (136)

### Practical Technology

- Tending and thinning design of *Cryptomeria fortunei* in Maogangzi forest area of Tianquan County ..... JIANG Yong, JIANG Yu & WANG Yu (141)  
Breeding methods of putating larvae of *Cytotrichelus bugueti* ..... SHENG Xing-jun, ZHONG Jin, DONG Gang-ming, et al. (147)  
Key technology of high-yield plantation of poplars in Nanbu County ..... ZHANG Xiang-yu, GUO Gang (150)

## 《四川林业科技》第九届编辑委员会

名誉主编：尹伟伦（工程院院士）

主编：李荣伟

常务副主编：王莉

副主编：刘世荣 慕长龙 杨灌英 宫燕 蔡小虎

编委：（按姓氏笔划为序）

王刚 龙汉利 石锐 毕慧泉（澳大利亚） 向成华 刘庆 刘广兵

刘波 刘兴良 刘应高 张江陵 张立（美国） 吴春艳 李国辉

李映平 李大明 杨佐忠 陈先林 罗辑 周立江 国锦林 郭洪英

赵晓云 费世民 曹昌楷 黎治福

美编：邓继成

# JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY SCIENCE AND TECHNOLOGY

四川林业科技

（双月刊·公开发行）

（1979年创刊）

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY

SCIENCE AND TECHNOLOGY

(Bimonthly, Openly distributed)

(Started in 1979)

主管 四川省林业厅

主办 四川省林学会

四川省林业科学研究院

主编 李荣伟

编辑 《四川林业科技》编辑部  
(中国 成都 星辉西路18号 邮编610081)

出版 2017年第4期 (总第177期)

2017年8月

印刷 成都蜀通印务有限责任公司

Administered by Sichuan Forestry Department

Sponsored by Sichuan Society of Forestry and Sichuan Academy of Forestry

Editor in chief: LI Rong-wei

Edited by Editorial Department of "Journal of Sichuan Forestry Science and Technology"  
(18 Xinhuixitu, Chengdu 610081, China)

No.4(Total No.177), 2017

Publishing Date: Aug., 2017

Printed by Shutong Printing Service Co.Ltd., Chengdu, China

广告经营许可证号：5100004001007

<http://lxh.scly.gov.cn/scly>

联系电话: 13408042137

《四川林业科技》唯一投稿渠道 E-mail: scslxh2004@163.com

Tel.No.(028)83220733

定价: 10.00元